
Övergripande svar på de frågor som kom in 
vid hearingen den 27 mars 2025 
Vi har slagit samman liknande frågor och grupperat dem. Frågorna är därför 
inte exakt återgivna så som de ställdes på hearingen.  

Viktigt: Det här dokumentet kan bli inaktuellt med tiden då det reflekterar vad 
som var känt vid tiden för hearingen. Efter remissen av föreskrifterna kan de 
komma att justeras. Regeringen har heller inte tagit ett beslut om förordningen 
vid tiden för hearingen. Våra webbsidor om hållbarhetskriterier och 
förändringarna utifrån REDIII uppdateras däremot löpande: Hållbarhetskriterier 

Förändringar gällande rapportering 
Fråga: Vad menas med ytterligare biobränslen (bild 12 i presentationen)? 
Svar: Enligt nu gällande föreskrift (5 kap. 7§) ska den rapporteringsskyldige som 
rapporterar biobränslen som används för produktion av el, värme och kyla också 
rapportera den totala mängden el, värme och kyla som produceras av samtliga 
biobränslen, samt den totala mängd energi från de biobränslen som använts och 
som inte omfattas av hållbarhetsbesked. Den skrivningen tas nu bort. Mängder 
som inte är hållbara kommer fortsättningsvis att behöva rapporteras, men med en 
enklare form av rapporteringsbörda jämfört med de hållbara mängderna.  

Fråga: Varför ska uppgift om biobränslet eller biodrivmedlet är certifierat enligt 
ett nationellt eller internationellt system godkänt av kommissionen tas bort? 
Svar: Energimyndigheten bedömer att eftersom vi får in det vid 
anmälan/ansökan om hållbarhetsbesked är det onödigt att vi också begär in det 
vid rapportering. Om ett biobränsle eller biodrivmedel inte längre omfattas är det 
en väsentlig ändring som behöver anmälas.  

Förnybara bränslen av icke-biologiskt ursprung (RFNBO) 
Fråga: Vid produktion av RFNBO med el från nätet, hur bestäms vilken el som 
får räknas som förnybar? 
Svar: Reglerna för vilken el som kan räknas som förnybar vid produktion av 
RFNBO finns i kommissionens delegerade förordning 2023/1184: Delegated 
regulation - 2023/1184 - EN - EUR-Lex  

Fråga: Varför behöver mängd förnybar el rapporteras för RFNBO till 
Energimyndigheten? 
Svar: Det är dels en avstämning mot vilken punkt i kommissionens delegerade 
förordning 2023/1184 som uppfylls för RFNBO, dels för att det behövs för 
Sveriges rapportering till EU gällande måluppfyllnad. Den förnybara el som 
används för produktion av RFNBO får inte räknas mot Sveriges mål om andel 
förnybart. 

Fråga: När det gäller de uppgifter om RFNBO som ska rapporteras till 
Energimyndigheten enligt de föreslagna föreskrifterna 6 kap 8§ 2. Hur ska en 
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leverantör veta om bränslet används till motordrift eller i en bränslecell i ett 
fordon eller fartyg? 
Svar:  Det föreligger en viss osäkerhet i att kunna förutse vad en viss mängd 
RFNBO kommer användas till. Men i det fall en RFNBO används som ett 
drivmedel (till motordrift), kommer den rapporteringsskyldige behöva deklarera 
till Skatteverket vad man som rapporteringsskyldig ämnar använda den för. I det 
fall den används för el, värme eller kraftvärme, kommer den behöva deklareras 
till Skatteverket på ett annat sätt. I det fall en RFNBO används i en bränslecell, 
eller som en insatsråvara i ett drivmedel eller industri redovisas uppgiften enbart 
till oss och i det fallet har vi ingen möjlighet att fullt ut säkerställa att 
redovisningen blir korrekt. Det är den rapporteringsskyldiges uppgift att ta reda 
på vad köparen av RFNBO avser att använda den till och därefter rapportera 
utifrån det avsedda ändamålet.  

Vägledning 
Fråga: När i tiden kommer vägledningen att publiceras? 
Svar: Vårt mål är att publicera en vägledning i början av juni, vår tidsplan beror 
dock på när lag och förordning publiceras. Vi kommer publicera texter och 
information på vår webbsida också innan dess att vägledningen är publicerad.  

Fråga: Kommer vägledningen innehåller mer detaljer om intyget om 
skogsbiomassa? 
Svar: Ja 

Unionsdatabasen 
Fråga: När behöver svenska aktörer börja rapportera till Unionsdatabasen? 
Svar: Tidigast från när lag och förordning träder i kraft 1 juli 2025. Det är dock 
möjligt att det blir ett senare datum, informationen från kommissionen är ännu 
otydlig. Vi kommer uppdatera informationen på vår webbsida så fort vi vet mer.  

Fråga: Ska leverantörer av biodrivmedel som endast har ett frivilligt 
hållbarhetsbesked rapportera till Unionsdatabasen? 
Svar: Ja, de kommer att behöva rapportera till unionsdatabasen utifrån vårt 
förslag till föreskrifter. Se Energimyndighetens förslag till föreskrifter, 7 kap 1§ 
2: Statens energimyndighets föreskrifter (STEMFS 2025:XX) om 
hållbarhetskriterier för vissa bränslen 

Fråga: Behöver/kommer föreskrifterna uppdateras när kommissionens delegerad 
förordning om unionsdatabasen träder i kraft? 
Svar: Eftersom det är en förordning kommer den att gälla i EU:s alla 
medlemsländer utan att först bli implementerad i nationell lagstiftning. Vi 
kommer behöva se över vår föreskrifterna så att våra föreskrifter inte säger emot 
kommissionens förordning, men det är inte säkert att föreskrifterna behöver 
uppdateras.  

Skogsbiomassa 
Fråga: Hur och av vem ska bedömningen göras om det är gammal skog? 
Svar: Definitionen på gammal skog är en definition som ska tas fram i varje 

https://www.energimyndigheten.se/495d11/globalassets/klimat/hallbarhetskriterier/utkast-foreskrifter-om-hallbarhetskriterier.pdf
https://www.energimyndigheten.se/495d11/globalassets/klimat/hallbarhetskriterier/utkast-foreskrifter-om-hallbarhetskriterier.pdf


land. I dagsläget finns inte någon svensk definition. Enligt Skogsstyrelsens 
förslag ska det uppges i avverkningsanmälan, om en avverkning sker i gammal 
skog. Avverkningsanmälan faller in under Skogsstyrelsens tillsyn. Innan det 
finns en definition kommer Energimyndigheten titta på ett sätt att hantera det.  

Fråga: Kommer B-alternativet gälla för svensk skogsbiomassa till dess att ny 
nationell lagstiftning trätt i kraft som gör att Sverige uppfyller A-alternativet? 
Svar: Såsom reglerna för skogsbiomasa ser ut finns två alternativ, där 
uppfyllande av ett kriterium genom nationell/regional lagstiftning kallas A-
alternativet. Det går att verifiera vissa kriterier enligt A-alternativet och andra 
enligt B-alternativet. Sverige har just nu inte nationell lagstiftning som täcker alla 
kriterier, t.ex. inte för kriterierna som gäller hållbar avverkning och otillåtna 
ursprungsområden. Då behöver de kriterierna verifieras enligt B-alternativet. Ny 
lagstiftning behöver vara antagen och trätt i kraft för att svensk skogsbiomassa 
ska kunna verifieras helt enligt A-alternativet.  

Fråga: När kommer kommissionens genomförandeförordning (EU) 2022/2448 
att implementeras i svensk lagstiftning? 
Svar: Eftersom det är en EU-förordning gäller den direkt i alla medlemsländer 
och behöver därför inte implementeras i svensk lagstiftning. 

Fråga: I Skogsstyrelsens slutrapport (Underlag för kostnadseffektivt 
genomförande av förnybartdirektivet - Slutredovisning) hanteras inte frågan om 
skogar med stor biologisk mångfald. Vad anser Energimyndigheten att det 
begreppet omfattar? 
Svar: Vi kan inte svara på den frågan i dagsläget. Det är en utmaning för oss 
eftersom det inte är tydligt i Skogsstyrelsens rapport.  

Fråga: Behöver varje verksamhetsutövare genomföra egna utredningar om vilka 
länder som klarar A-alternativet? 
Svar: Den som har hållbarhetsbesked är skyldig att visa att kriterierna är 
uppfyllda. Energimyndigheten tittar på vilket stöd vi kan ta fram för att 
underlätta för aktörerna, i form av vägledning eller stöd till bedömning av länder 
som uppfyller kriterierna. 

Övergångsregler och anmälan om rapporteringsskyldighet eller 
väsentlig ändring 
Fråga: Vilka övergångsregler finns?  
Svar: I propositionen finns följande övergångsregler för lagen om 
hållbarhetskriterier (s.23): 

Användning eller leverans av sådana förnybara bränslen eller återvunna 
kolbränslen som en rapporteringsskyldig hade i lager vid ikraftträdandet, eller 
före ikraftträdandet hade avtalat om att köpa för leverans före den 1 januari 
2026, ska inte medföra att ett hållbarhetsbesked återkallas eller inte beviljas, om 
inte detsamma hade gällt enligt äldre bestämmelser. 
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Vi tolkar det som att de mängder som en rapporteringsskyldig har i lager fram till 
1 juli kommer inte behöva uppfylla markkriterierna enligt RED III när den 
rapporteringsskyldige använder biobränslena efter ikraftträdandet. Detsamma 
gäller om en rapporteringsskyldig har avtalat om leverans av mängder före 1 juli 
2025 och det är avtalat att mängderna ska levereras före 1 januari 2026.  

Fråga: Behöver alla rapporteringsskyldiga göra en anmälan om väsentlig ändring 
senast 1 juli 2025? 
Svar: Nej. Varje rapporteringsskyldig behöver se över hur de nya reglerna 
påverkar dem.  

Om man träffas av rapporteringsskyldighet enligt en ny punkt behöver en 
anmälan göras vid ikraftträdandet. Anmälan ska ske utan dröjsmål, i normalfallet 
innebär det samma tidsfrist som gäller för anmälan om rapporteringsskyldighet, 
vilket är senast två veckor efter att den väsentliga ändringen skett. 

Om man träffas av övergångsreglerna, dvs redan har mängderna i lager 1 juli 
eller har avtalat innan juli att de ska levereras innan 1 januari 2026 behöver man 
inte nödvändigtvis göra en anmälan om väsentlig ändring till 1 juli 2025. En 
väsentlig ändring behöver göras först i samband med att man kommer hantera 
mängder som inte omfattas av övergångsreglerna. Kontrollsystemet behöver 
uppdateras i samband med att avtal ska träffas om de nya mängderna.  

Exempelvis: En rapporteringsskyldig har den 1 maj 2025 avtalat om leveranser 
fram till sista december 2025. Den rapporteringsskyldige kommer först 1 januari 
2026 att hantera mängder som inte omfattas av övergångsreglerna. Det betyder 
att kontrollsystemet behöver uppdateras och en anmälan om väsentlig ändring 
behöver göras i tid för att hantera de nya mängderna.  

Mer information om övergångsreglerna kommer komma på vår hemsida.  

Fråga: Behöver en väsentlig anmälan göras om man redan är 
rapporteringsskyldig för en anläggning men fler anläggningar kommer nu 
omfattas inom samma organisationsnummer?  
Svar: Ja, organisationens kontrollsystem behöver omfatta även den/de nya 
anläggningen/arna. Om det finns ett frivilligt hållbarhetsbesked kopplat till 
bränslet i den ”nya” anläggningen behöver det ändras av vilket skäl som 
organisationen har hållbarhetsbesked. Exempelvis om en organisation använder 
ett visst fast biobränsle i två anläggningar – en över 20 MW och en i spannet 7,5 
– 20 MW. Organisationen kan ha ett hållbarhetsbesked som omfattar punkt 3 och 
punkt 5 (frivilligt). Nu när den mindre anläggningen också omfattas av punkt 3 
behöver en anmälan om väsentlig ändring göras (punkt 5 ska plockas bort från 
hållbarhetsbesked).  

Fråga: Hur vet man om det är anmälan om väsentlig ändring som ska göras eller 
anmälan/ansökan om ett nytt hållbarhetsbesked? 
Svar: Anmälan/ansökan om hållbarhetsbesked görs bara om man inte redan har 



ett hållbarhetbesked för sitt organisationsnummer. Det kan bara finnas ett 
hållbarhetsbesked per organisationsnummer 

Fråga: Behövs alltid en oberoende granskning vid anmälan om väsentlig 
ändring? 
Svar: Det krävs inte alltid en oberoende granskning, utan det beror på hur 
omfattande ändringen är. Anmäl din väsentliga ändring så kan vi bedöma om en 
oberoende granskning behövs utifrån omfattningen på ändringen.  

Övrigt 
Fråga: Kommer Energimyndigheten att hålla fler informationsmöten? Går det att 
boka enskilda möten kopplat till att regelverket träder i kraft. 
Svar: Vi ser inte att vi har möjlighet att genomföra dialogmöten med enskilda 
aktörer. Däremot kan vi hålla fler informationsmöten om det finns ett intresse.  


